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Цель дипломной работы: определение степени участия женщин в 

политической жизни Беларуси и России, выявление факторов, влияющих на 

степень и масштаб участия женщин в политическом процессе России и 

Беларуси. Объект – женщины Российской Федерации и Республики Беларусь. 

Предмет – участие россиянок и белорусок в политической жизни страны. 

Основными  результатами   работы  являются : выявление  факторов, 

определяющих  участие женщин  в  политической   жизни российского и 

белорусского   общества,  сравнительный  анализ    участия женщин в 

белорусской и   российской политике, а также предложение  способов 

преодоления барьеров, возникающих на пути женщин к участию в политике. 

Значимость работы заключается в том, что участие женщин в политической 

жизни наравне   с мужчинами -  важнейшее  условие для построения 

демократического государства с развитым гражданским обществом. 

 

ANNOTATION 
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The purpose of the study: to determine the level of women’s participation in the 

political life of Belarus and Russia, to identify factors affecting the degree and 

scale of women's participation in the political process of Russia and Belarus. 

Object of the study - women of the Russian Federation and the Republic of 

Belarus. The subject is the participation of Russians and Belarusians women in the 

political life of the countries. 

The main results of the work are the identification of factors determining the 

participation of women in the political life of Russian and Belarusian societies, the 

comparative analysis of the participation of women in Belarusian and Russian 

politics, as well as the suggestion of ways to overcome the barriers that arise on the 

way of women to participate in politics. 

The significance of the work is that the participation of women in political life 

alongside with men is the most important condition for creating a democratic state 

with a developed civil society. 


